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SLOVO STAROSTY

 Je čas na první letošní Jezeráček. Dovolte mi, abych tento-
krát nehodnotil dění v naší obci. Co, kdy a jak se odehrálo, 
se dozvíte v dalších příspěvcích. K životu na vesnicích ne-
odmyslitelně patří zahradničení. Tentokrát bude mé úvod-
ní slovo čistě zahradnické.
Po zimním odpočinku se konečně blíží jaro. Jarní slunce 
nás nabíjí potřebnou energií a už se pomalu vrháme na 
odpočinuté zahrádky. Téměř každý zahrádkář už má za 
okny papriky a rajčata, které denně sleduje a  kontroluje 
přírůstky. Každý má naplánováno s čím, kde a kolik záhonů 
letos udělá. Motyky jsou v plné pohotovosti. Skleníky, pa-
řeniště a další urychlovače už se pozvolna plní sazenicemi. 
Brzy přijde doba sázení brambor. Na začátku vegetačního 
období je radost pozorovat, jak rostlinky začnou vykukovat 
z hlíny a nabývají postupně na síle. Pak přichází na řadu 
první ochutnání plodů zahrady, u mě většinou ředkviček. 
To si člověk říká, jak to stojí za to. Jak je to jiné než ze super-
marketu. Radost nás trošku přechází s příchodem jarních 
mrazíků, když zahrádka začne zarůstat plevelem nebo 
když se hejno vrabců rozhodne přiživit zrovna na našem 

opečovávaném salátku. No a pak začnou běžné zahrádkář-
ské starosti se slimáky, plísněmi, suchem, kroupami atd. 
To vše k pěstování patří a je potřeba to brát s nadhledem. 
Všem přeji klidný a úspěšný zahrádkářský rok. 
Úvodní slovo bych zakončil příslovím – „komu se nelení, 
tomu se zelení“.

Z.P.

Obecní úřad
www.jezernice.cz

Adresa: Jezernice 206, 751 31 
Tel.: 581 771 750
Mobil – úřad: 734 763 575
Mobil – starosta: 606 721 369
podatelna@jezernice.cz

Úřední hodiny: 
PO 8:00–12:00 13:00–17:00
ST 8:00–12:00 13:00–17:00
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ZIMA SE NEKONÁ
Kde jsou ty časy, když jsme v závějích stavěli bunkry a celou 
zimu bruslili na zamrzlých rybnících. Místní kopce Gogelák 
a Lasnerák byly v obležení bobařů, sáňkařů a jezdců na 
pytlech se senem. Zamrzlý potok nám předváděl krásně 
ledové úkazy. Na polích tisíce havranů. Běžkaři obuli své ski 
hned za domem, v kapsách pleskačky a tradá na celoden-
ní výlet kterýmkoliv směrem. Poslední taková „ladovská 
zima“ byla v roce 2006.
Všichni si všímáme, že zimy jsou rok od roku mírnější. Na 
jednu stranu to má svá pozitiva. Neprotopíme majlant, 
cyklistická a fotbalová sezóna nemá konce ani začátku 
a také ušetříme na sněhulích.
Nese to však i své stinné stránky. Ježíšek už nenosí boby ani 
lední brusle. A když je náhodou donese, tak je rodiče jako 
nové, mnohdy ani jednou použité, prodávají dál. Za bobo-
vačkou nebo jen tak vyválet se ve sněhu rodiny vyjíždějí 
na daleké výlety. Místo sněhulí jsou potřeba spíš gumáky, 
protože od listopadu do března je všude bláto. V  březnu 
naměříme dvacítky, rozkvetou stromy a květy zničí ranní 

mrazík. Zemědělci a zahrádkáři mají těžkou hlavu ze škůd-
ců, kteří mírnou zimu lehce přežívají, a pak je musí trávit 
vším možným.
S vývojem počasí se budeme muset smířit a přizpůsobit se 
mu. Těžko říct, do jaké míry je oteplování planety zapříči-
něno člověkem, zda jde zvrátit nebo zpomalit? Myslím, že 
nás všechny překvapuje, jakou rychlostí se klima mění. Co 
bude za pár let?
Denně slýcháme názory, proč bychom se měli omezovat 
nebo se pokoušet o napravení situace, když jsme na světě 
jediní. Malá Evropa. Není to zbytečná snaha? Pojďme se na 
to taky vykašlat, však to nějak dopadne…
Každému člověku musí být jasné, že bezohlednost lidstva 
a vysávání planety se musí někde projevit. Projevuje. 
Bohužel dění ve světě není momentálně nakloněno k ob-
ratu, co se klimatu týče. Řeší se především obrana a eko-
nomika. Snad jednou celý svět pochopí a začne táhnout 
v této věci za jeden provaz…

Z.P.

BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮM
V roce 2025 se dožívají významného životního jubilea (50, 60, 65, 70, 75, 80 a 85 let) tito občané:
Králíková Pavla, Špalda Jiří, Richterová Petra, Zemánková Marie, Pacut Radomír, Ráczová Jarmila, Matulová Ivana, 
Lollková Andrea, Gazdová Eva, Mašková Marie, Švehlíková Miroslava, Žáková Františka, Bořecký Vladimír, Bočánová 
Lada, Žůrková Alexandra, Pospíšilová Helena, Hvolková Vlasta, Kellner Luděk, Navrátilová Světluše, Dvořák Jaroslav, 
Suchánek Roman, Král Pavel, Lauber Radoslav, Špalda Michal, Čipera Miroslav, Oravová Lenka, Zapletal Miloslav, 
Podešva Zdeněk, Vítek Luděk, Libosvár Karel, Suchánek Zbyněk, Vítek Jaromír, Vika Jan, Panák Zdeněk, Pospíšil  
Marek, Fegler Emil, Král Miroslav, Gogolín Vítězslav, Hradilová Zdenka, Zubíková Marcela, Pallová Olga, Švébišová 
Eva, Zdražilová Ludmila, Poppová Hana, Špačková Jana, Voldán Radomír, Šebestová Marie.
Obzvlášť nás těší, že se 90 a více let dožívají:
Kellner Antonín (91), Přibyl Josef (98), Navrátilová Jiřina (94), Fešarová Maria (90), Chytilová Marie (95), Šnajdarková 
Darinka (91), Navrátilová Maria (90), Plíva Jiří (94), Vilímec Miroslav (98), Fešar Stanislav (90), Nováková Maria (91).
Všem jubilantům srdečně blahopřejeme, přejeme pevné zdraví, osobní a rodinnou pohodu.
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STATISTIKA

Na konci roku 2024 žilo v obci 673 obyvatel.
Mateřskou školu navštěvovalo 20 dětí.

V základní škole studovalo 31 žáků.

ROK V KNIHOVNĚ

Začátek roku patří již tradičně statistikám.
Jak loňský rok v knihovně vypadal?
Obecní knihovna v Jezernici má registrovaných 115 čtená-
řů, aktivních je 29. Z nich někteří chodí pravidelně, jiní tře-
ba 2x za rok. V loňském roce přišlo 227 návštěvníků, z toho 
12 do 15 let. Celkem se vypůjčilo 1159 knih a 198 časopisů.
A co může naše knihovna nabídnout?
Kromě Wi-Fi zdarma vlastní 1625 knih. Beletrie 1264 kusů, 
naučné 361 kusů. Dále nám 4x ročně cirkulují knihy z Měst-

ské knihovny v Lipníku nad Bečvou. Celkem 12 souborů po 
30 knížkách, což není zanedbatelné množství. Obec 2x 
ročně nakupuje knihy nové a máme předplacených 8 titulů 
periodik. V plánu máme i půjčování e-knih.
Myslím, že díky péči starostů je naše knihovna na velmi 
dobré úrovni a každý si tu svoji knihu najde.
Tak přijďte, budeme se těšit vždy v pátek od 15 do 17 ho-
din.

M.Z.

VÝSTAVBA NOVÝCH STŘÍDAČEK V AREÁLU SPORTU
Staré střídačky u fotbalového hřiště už se naklánějí na 
všechny možné strany a odpadávají části jejich pláště. TJ 
Sokol Jezernice vznesl požadavek k výstavbě nových stří-
daček. Po počátečních peripetiích se nakonec vše hnulo 
správným směrem a výstavba začala. S výstavbou nám 
pomáhá Agrochov Jezernice a.s. a jejich parta zkušených 
zedníků. Moc za pomoc děkujeme. Snad budou nové stří-
dačky dlouho sloužit a prospějí místnímu fotbalu. 
Sportu zdar. 

Z.P.
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ODPADY
Obecní odpadové hospodářství je věčné téma, složitý pro-
ces a velký problém pro všechny obce. Neustálé a razantní 
zdražování skládkovného (2024 – 1250 Kč/t a 2025  – 
1500 Kč/t) nás nutí třídit odpady co nejvíce, abychom udr-
želi cenu v rozumné míře.  Díky vašemu třídění, díky svozu 
tříděného odpadu od domu, díky oddělení kovů a biood-
padu si Jezernice ve třízení vede docela dobře.
Nechceme jen diktovat, co se musí, i my jsme se v loňském 
roce snažili a třídili např. sběr objemného odpadu. Díky 
tomu, že jste dbali pokynů a ukládali elektro, pneumatiky 
a kov do vyznačených sekcí na ČOV, bylo v říjnu objemného 
odpadu o jednu třetinu méně. To jsou drobnosti, které šetří 
naše peněženky. 
Bohužel ani tak jsme se pro rok 2025 nevyhnuli mírnému 
zdražení, a to o 50 Kč na občana za rok. Od roku 2023 jsme 
drželi cenu 750 Kč, nyní je to 800 Kč za občana za rok.
Díky vašemu i našemu třízení to není částka nikterak zá-
vratná. Jedná se o kompletní odpadový servis.
Stále musíme hledat další cesty, které budou brzdit zdra-
žování. Zatím bychom chtěli koupit kontejner na dřevo 
a suť. To jsou odpady, které nemusí končit na skládce za 
drahé peníze. 
Do kontejneru na dřevo by se celoročně mohly odvážet sta-
ré skříně, police, nábytek zbavený čalounění atd. 
Do kontejneru na suť by lidé mohli vozit suť do určitého 
množství zdarma. Jde o to, aby suť nekončila v popelnicích.
Postupně bychom chtěli dodat nádoby na třízený odpad 
do domácností, které je ještě nemají, a snížit, možná úplně 
zrušit počet hnízd s kontejnery o objemu 1100 l. Kontej-
nery na veřejných místech nám plní i cizí osoby nebydlící 
v naší obci, podnikající osoby atd. My to platíme.

Díky dotaci ze Státního fondu životního prostředí máme 
kompostéry i nádoby na třízený odpad k dispozici. 
Do směsného odpadu by se neměl vhazovat textil. Od za-
čátku roku 2025 je povinnost obcí třídit i textil. Ten můžete 
vhazovat do kontejnerů u staré hospody nebo u technic-
kého zázemí (Prioru). Tyto kontejnery neslouží pouze pro 
oblečení k dalšímu použití. Firma, která kontejnery ob-
sluhuje, si za službu účtuje nemalé peníze a argumentuje 
právě tím, že obsahem může být cokoliv textilního.
Do budoucna se budeme bavit o založení vlastního sběr-
ného místa a zrušení odvozu odpadu do sběrného dvora 
do Lipníka. Je to velmi, velmi drahá služba. Raději odpad 
přetřídíme sami, pozdržíme ho u nás a necháme zlikvido-
vat v rámci naší smlouvy se svozovou firmou. Samozřejmě 
bychom neradi, aby odpady končily někde po příkopech.
Pokud budeme třídit jako doposud nebo možná lépe, měl 
by nám s přehledem stačit svoz směsného komunálního 
odpadu (SKO) 1x za tři týdny. Některé obce zavádějí svozy 
směsného odpadu na 1x za měsíc. Bude to další zbrzdění 
zdražení. A donutí lidi více třídit.
Věřím, že se nám podaří udržet ceny odpadu v rozumné 
míře.
Město Lipník má vlastní kompostárnu. Technické služby 
s vlastním svozovým autem a poplatek 960 Kč. Jedním 
z důvodů vyššího poplatku jsou právě horší možnosti nebo 
možná neochota odpad třídit. Zejména na sídlištích.
I když je třízení odpadu mírně omezující, tak je potřebné. 
Snižuje nám náklady a hlavně šetří životní prostředí. Nelze 
se do nekonečna tvářit, že je vše v pořádku a neustále roz-
šiřovat skládky, kde končí mnoho využitelného materiálu. 

Z.P.
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PROČ?
Nebezpečný odpad vyhozený do běžných popelnic a kontejnerů na komunální odpad  

ohrožuje život lidí, zvířat i rostlin.
Proto jej musíme sbírat odděleně a potom odborně odstraňovat.

CO JE VELKOOBJEMOVÝ ODPAD? 
velkoobjemový odpad – koberce, nábytek, oblečení apod.

Obecní úřad Jezernice ve spolupráci  
s firmou Recovera Využití zdrojů a.s.pro Vás zajistí

SBĚR A ODVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU!

Obecní úřad Jezernice ve spolupráci  
s firmou Recovera Využití zdrojů a.s. pro Vás zajistí

SBĚR A ODVOZ VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU!

Nebezpečné odpady budou odebírány vyškoleným pracovníkem
a odvezeny z určeného místa v obci podle tohoto časového harmonogramu:

Na velkoobjemový odpad budou připraveny 2 kontejnery a odvezeny z určeného místa  
v obci podle tohoto časového harmonogramu:

Prosíme, dovezené odpady roztřiďte a uložte do připravených označených sekcí!!!
Sběr, přeprava a odstranění odpadu budou prováděny v souladu s platnými předpisy. 

Sběr, přeprava a odstranění odpadu budou prováděny v souladu s platnými předpisy. 

Datum Místo Hodina

26. 4. 2025 POUZE areál ČOV 10:00 – 11:10

Datum přistavení Místo Datum odvozu

pátek
2. 5. 2025 POUZE areál ČOV pondělí

5. 5. 2025 – ráno

CO TO JE NEBEZPEČNÝ ODPAD?
Jedná se o baterie všeho druhu, oleje, plechovky od barev a jiné nádoby obsahující zbytky nebezpečných látek, 
teploměry, kyseliny a zásady, laky, barvy a ředidla, lepidla, léky, dezinfekční prostředky, kosmetika, pesticidy, 

fotochemikálie, čisticí prostředky na okna a WC, zaolejované hadry.
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MÍSTNÍ POPLATKY 2025 
SAZBY, SPLATNOST A ZPŮSOB ÚHRADY 

 

ODPADY 
Místní poplatek za obecní systém odpadového hospodářství (popelnice)

• Poplatek se platí obci. 
• Poplatníkem poplatku je fyzická osoba přihlášená v obci nebo vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo 

stavbu pro rodinnou rekreaci, ve které není přihlášená žádná fyzická osoba a která je umístěna na území obce.
• Více viz právní předpis č. 1/2024 obecně závazná vyhláška obce Jezernice o místním poplatku za obecní systém odpa-

dového hospodářství účinná od 1. 1. 2025, k nahlédnutí na OÚ Jezernice a na www.jezernice.cz.
• Poplatek je splatný jednorázově, a to nejpozději do 31. 5. příslušného kalendářního roku. 
• Občané, kteří mají od obce Jezernice zapůjčené popelnice, hradí za tuto službu roční poplatek současně s poplatkem za 

komunální odpad (cena vč. DPH).

PSI 
Místní poplatek ze psů

• Poplatek ze psů platí držitel psa staršího 3 měsíce.
• Držitelem je osoba, která je přihlášená nebo má sídlo na území obce Jezernice.
• Držitel psa je povinen OÚ Jezernice ohlásit vznik nebo zánik své poplatkové povinnosti do 30 dnů ode dne jejího vzniku.
• Poplatek je splatný jednorázově k 31. 5. kalendářního roku.

STOČNÉ 
Cena stočného (za 1 m3) – usnesení ZO 17/4/2024 ze dne 9. 12. 2024

• Poplatek se stanovuje dle výkazu VaK Přerov z množství odebrané vody fakturované VaK Přerov za rok 2024 nebo na 
základě směrných čísel roční spotřeby vody dle platné legislativy.

• Cena stočného vč. DPH je každoročně schvalovaná Zastupitelstvem obce Jezernice.
• Poplatek je splatný jednorázově k 31. 5. kalendářního roku.

Upozorňujeme, že platbu v hotovosti nebo platební kartou  
lze z provozních důvodů provést nejdříve od 1. 3. 2025.

Rok Roční poplatek pro osoby  
s trvalým pobytem v obci

Roční poplatek za nemovitost,  
v níž není hlášena žádná osoba k TP

Roční poplatek  
za zapůjčení popelnice

2025 800 Kč / osoba 800 Kč / nemovitost 200 Kč / nádoba

Rok Roční poplatek – první pes Roční poplatek – druhý a každý další pes téhož držitele

2025 200 Kč / osoba 300 Kč / osoba

2025 100 Kč / osoba starší 65 let 200 Kč / osoba starší 65 let

Za rok 2024 Stočné

Platba v roce 2025 37 Kč / m3
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VÝBĚR ZE ZÁPISŮ ZASTUPITELSTVA OBCE JEZERNICE
17. zasedání konané dne 9. prosince 2024

ZO schválilo:
• přeúčtování vzniklých nákladů spojených s výkopem 

nové studny na hřišti ve výši 49 513,20 Kč na zmařenou 
investici,

• cenu stočného na rok 2025 ve výši 37 Kč za 1 m3 (vč. 12% 
DPH),

• Dodatek č. 3. příkazní smlouvy o svozu komunálního 
odpadu v obci Jezernice 2023/24/25,

• obecně závaznou vyhlášku obce Jezernice o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, 
kde je stanoven poplatek 800 Kč na osobu za kalendářní 
rok,

• obecně závaznou vyhlášku, kterou se zrušuje OZV 
č.  3/2001 o znaku a praporu obce Jezernice a jejich 
užívání,

• rozpočet příspěvkové organizace na rok 2025, který 
předložila ředitelka školy Mgr. Sládečková dne 6. 12. 
2025, v celkové výši 1 577 372 Kč s dotací od obce 1 327 
372 Kč a střednědobý výhled rozpočtu příspěvkové or-
ganizace na období 2025–2027,

• rozpočet sociálního fondu pro rok 2025,
• Plán investičních a neinvestičních akcí na období 2025–

2027,

• rozpočet obce na rok 2025 a střednědobý výhled roz-
počtu obce na období 2026–2027,

• Dodatek č. 1 smlouvy o dílo na energetický manage-
ment sepsaný mezi společností Hexagon Energy Ma-
nagement s.r.o. se sídlem: Zbraslavská 12/11, 159 00 
Praha, IČO: 19517432, DIČ: CZ19517432 a obcí Jezer-
nice,

• přispět částkou 30 000 Kč na náklady spojené s provozo-
váním prodejny smíšeného zboží v obci.

ZO souhlasilo:
• se záměrem prodat část obec. pozemku parc. č. 3434 

v k. ú. Jezernice, o velikosti cca 170 m2.

ZO vzalo na vědomí:
• kontrolu plnění usnesení z 16. zasedání ZO,
• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 

č. 13/2024, kterým se upravuje schválený rozpočet obce 
za období listopad,

• informace z činnosti finančního a kontrolního výboru 
v roce 2024,

• předběžné termíny konání dalších zasedání zastupitel-
stva v 1. pololetí roku 2025: 26. 2., 23. 4., 25. 6. 

Způsob úhrady místních poplatků
• Převodem na účet obce Jezernice – ČSOB a. s., Poštovní spořitelna, č. ú. 164392178/0300, celkovou částku za 

všechny osoby hlášené na nemovitosti k pobytu, variabilní symbol = číslo popisné nemovitosti. Místní poplatky lze 
sčítat (komunální odpad + nájem popelnice + psi), aby byla platba kompletní. Více na www.jezernice.cz/poplatky

 Pokud nebude úhrada zahrnovat plný počet osob hlášených k TP na čísle popisném, bude půlena nebo zahrnovat jen 
určitý typ poplatků, je nutné informovat OÚ o identifikaci platby na e-mail: ucetni@jezernice.cz, případně telefonicky 
na čísle 581 771 750 (počet a jména osob, za které byla platba hrazena, případně typ poplatků).

• V hotovosti nebo platební kartou na pokladně obecního úřadu Jezernice – od 1. 3. 2025.
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18. zasedání konané dne 26. února 2025
ZO schválilo:
• zapojení přebytku hospodaření obce za rok 2024 do roz-

počtu obce roku 2025 rozpočtovým opatřením č. 3/2025,
• smlouvu o dílo č. FVE/24345 o provádění servisu, revizí 

a kontrol fotovoltaického zařízení s firmou FMIB, s.r.o., 
se sídlem Moravská 758/95, Ostrava – Jih, PSČ 700 30, 
zastoupenou: Ing. Jiřím Hlouškem, jednatelem společ-
nosti, DIČ: CZ25908898, IČ: 25908898,

• prodej části obecního pozemku parc. č. 2652/3 ostatní 
plocha, ostatní komunikace, o výměře 141 m2, dle geo-
metrického plánu nově označené jako parc. č. 2652/13, 
v k. ú. Jezernice, společnosti Agrochov Jezernice, a.s., 
IČO 65138139 se sídlem Jezernice 42, 751 31 Jezernice, 
za cenu dle znaleckého posudku ve výši 72 440 Kč,

• záměr pořídit kamerový systém v obci,
• nové podmínky využití DKS platné od 1. 3. 2025,
• nákup příkopového ramene od firmy CIME plus s poboč-

kou v Drahotuších za cenu 238 450 Kč bez DPH. Jakmile 
bude dotace jistá.

ZO neschválilo:
• prodej části obecního pozemku parc. č. 231/6 v k. ú. Je-

zernice a navrhlo možnost jeho pronájmu.

ZO rozhodlo:
• že nevyhoví žádosti a navrhne paní N*** M*** odkup 

jejích pozemků p. č. 2692/14 a 2692/15 v k. ú. Jezernice.

ZO souhlasilo:
• aby podmínky nové smlouvy na svoz komunálního od-

padu byly:

 – svoz SKO 1x za 3 týdny…
 – svoz plastu 1x za měsíc…
 – svoz papíru 1x za měsíc…
a abychom omezili hnízda a rozdali co nejvíce nádob do 

domácností,
• abychom zavedli vlastní sběrné místo a zrušili smlouvu 

s Technickými službami Lipník n.B. (sběrný dvůr),
• – s rozdělením obecního pozemku par. č. 2725/1,
 – s vyhlášením záměru o prodeji oddělených pozemků 

za 300 Kč za 1 m2,
 – s odkupem části pozemků parc. č. st. 40 a parc. č. 137 

v k. ú. Jezernice za 2 000 Kč za 1 m2,
• s podáním žádosti o odkup pozemků parc. č. 1640/9, 

1640/21, 1580/1 a 1640/1 v k. ú. Jezernice,
• s nákupem 2 ks kontejnerů:
 – suťový kontejner za cenu 35 880 Kč bez DPH / ks,
 – síťový v rozměru 3800 x 2000 x 2000mm se střechou 

za cenu 77 900 Kč bez DPH / ks.

ZO vzalo na vědomí:
• kontrolu plnění usnesení ze 17. zasedání ZO,
• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 

č. 14/2024 a č. 15/2024, kterým se upravuje schválený 
rozpočet obce za období prosinec,

• změny rozpočtu provedené rozpočtovým opatřením 
č. 1/2025, kterým se upravuje schválený rozpočet obce 
za období leden,

• informaci o založení krátkodobého termínovaného 
vkladu v lednu na šest měsíců u Komerční banky ve výši 
7 000 000 Kč,

• informaci o vznikajícím spolku Teplo Lipník.

ZMĚNA PODMÍNEK VYUŽÍVÁNÍ DOMU KULTURY A SPORTU V JEZERNICI
Zastupitelstvo obce Jezernice schválilo dne 26. 2. 2025 
změny v podmínkách využívání Domu kultury a sportu 
s platností od 1. 3. 2025.
Nově: 
–  lze pronajmout také pouze přísálí DKS – pro občana Je-

zernice za 3 000 Kč, pro cizí za 5 000 Kč + kauce 10 000 Kč,
–  poplatek za pronájem sálu pro spolky obce, zájmové 

skupiny s využitím sálu 1x týdně v sezóně: 500 Kč / os.,

–  poplatek za pronájem sálu pro spolky obce, zájmové 
skupiny s využitím sálu 2x týdně v sezóně: 700 Kč / os.,

–  poplatek za saunu činí 300 Kč / hod.

Kompletní podmínky využívání Domu kultury a sportu 
v  Jezernici najdete v DKS a na webových stránkách obce 
https://www.jezernice.cz/dum-kultury-a-sportu.

 Z.P.
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NA PODZIM 
Listopad je měsícem, kdy příroda pomalu utichá a chystá 
se na zasloužený zimní spánek. Aby naše zahrada pře-
čkala mrazivé měsíce plné újmy a na jaře nás opět při-
vítala v  plné síle, je potřeba ji na zimu řádně připravit. 
Společně s rodiči na nás čekalo hrabání listí, 
vytrhávání plevele i menší opravy zahradního 
domečku. A protože po dobře odvedené práci 
přijde vhod odměna, na konci jsme si vychut-
nali horký nápoj a něco dobrého k snědku.  
Na začátku prosince se na naší zahradě sešli 
nejen nadšení malí zahradníci, ale i pan sta-
rosta se svými pracovníky, aby společně zasa-
dili nové stromy. I když bylo chladné počasí, 
nadšení všech přítomných zahřálo atmosféru. 
Každý přiložil ruku k dílu – vykopaly se jámy, 
pečlivě se umístily sazenice a vše se pořádně 

zalilo, aby měly stromy co nejlepší start. Celou akci zakon-
čilo krásné zpívání dětí, které svými hlásky přednesly píseň 
na podporu dobrého růstu stromů. 

Lenka Hradilová 

VÁNOČNÍ ČAS PLNÝ RADOSTI A TRADIC

Vánoční období přináší radost, pohodu a společné chvíle. 
I  letos děti prožily krásné adventní aktivity, které jim při-
blížily kouzlo Vánoc a tradiční zvyky. 
Setkání s katechetkou paní Kaňovskou jim přineslo pouta-
vé vyprávění o Ježíškovi a Betlému, což prohloubilo jejich 
porozumění vánočním tradicím. Následovala návštěva 
rodiny Hašových, kde si děti prohlédly jedinečnou sbír-
ku betlémů z různých koutů světa. Děti v měsíci prosinci 
s nadšením předvedly dramatizaci pohádky „Pásli ovce va-
laši“ panu starostovi, což bylo pro všechny nezapomenu-
telným zážitkem. Odměnou dětem byly nové konvičky na 
zalévání a zimní boby. Další kouzelný okamžik nastal, když 

do školky dorazil Ježíšek. Radost z rozbalování dárků, hraní 
si s novými hračkami a zpívání koled vytvořily nádhernou 
sváteční atmosféru. Vrcholem bylo sváteční posezení plné 
tradičních zvyků. Děti si pochutnaly na cukroví a ovoci, 
krájely jablíčko, aby zjistily, zda se objeví hvězdička sym-
bolizující štěstí, a pouštěly lodičky z ořechových skořápek, 
aby si předpověděly, co je v budoucnu čeká. Celé vánoční 
období bylo naplněné radostí, pohádkovou atmosférou 
a sdílením krásných chvil. Děti si odnesly mnoho krásných 
vzpomínek, které jim připomněly pravou podstatu Vá-
noc – lásku, štědrost a společně strávený čas. 
 Antonie Fraisová



11Jezeráček  1/2025ŠKOLKA 11

PŘÍVÍTÁNÍ NOVÉHO ROKU 2025

Každoroční tříkrálové koledování opět zaví-
talo do naší obce, kde jsme společně přivítali 
nový rok poslední tradiční vánoční akcí. Děti 
v převlecích Tří králů – Kašpara, Melichara 
a Baltazara – navštívily pana starostu i místní 
školu, aby zazpívaly koledy a popřály všem 
štěstí, zdraví a požehnání do nového roku. 
Dále k  nám v lednu do školky zavítal pan 
Taraba, který si pro děti připravil loutkové 
divadlo s  tématem pohádky Dlouhý, Široký 
a Bystrozraký. Pohádka byla pěkně zpracova-
ná a  přizpůsobená dětem. Do představení se 
děti mohly aktivně zapojit, což se jim líbilo ze 
všeho nejvíce. Nechybělo ani každoroční kr-
mení ptáčků. Paní učitelky s dětmi připravily 
šišky obalené semínky. Šišky pak děti samy 
zavěšovaly na stromeček umístěný na zahra-
dě. Děti také každý týden dosypávaly semínka 
do krmítek a společně jsme se chodili dívat, 
jak ptáčkům semínka chutnají. 

Michaela Polášková
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ÚNOR V MATEŘSKÉ ŠKOLE  
V měsíci únoru se děti v mateřské škole mohly těšit na spe-
ciálně zábavně-preventivní program zaměřený na správné 
chování a bezpečnost. Přijel k nám pan Dunaj, který si pro 
malé posluchače připravil interaktivní program plný her, 
poučných příběhů a praktických ukázek. Děti se formou 
zábavy dozvěděly, jak se správně chovat ve školce, na hři-
šti nebo při setkání s cizími lidmi. Program byl 
nejen poučný, ale také velmi zábavný, což si 
malí účastníci užili od začátku do konce. Díky 
panu Dunajovi a jeho poutavému přístupu si 
děti odnesly mnoho užitečných informací, kte-
ré jim pomohou v každodenním životě. V DKS 
se také v tomto měsíci konal veselý karneval 
s tématem pohádkových postav. Děti dorazily 
v  krásných kostýmech svých oblíbených hrdi-
nů, takže sál zaplnili princové, princezny, ča-
rodějové a další pohádkové bytosti. Největším 

překvapením byla návštěva klauna Hopsalína, který při-
nesl spoustu smíchu, her a taneční zábavy. Svým veselým 
vystoupením vtáhl všechny do víru radosti a jeho soutěže 
a  kouzla nadchla malé i velké návštěvníky. Karneval byl 
plný hudby, tance a dobré nálady. Děti si odnesly krásné 
zážitky a těší se na další podobné akce. 

Lenka Hradilová, Antonie Fraisová 

 ZPÍVÁNKY V MATEŘSKÉ ŠKOLCE 
Ve středu 6. listopadu naši školku navštívil pan hudebník, 
který si připravil zábavné pásmo pohádkových písniček 
pro žáky mateřské i základní školy. Program se zaměřoval 
na známé písničky z filmů a pohádek jako Ať žijí duchové. 
Mimo to jsme si v průběhu představení také společně 
vytvořili několik vlastních hudebních příběhů o zvířatech 

v zoo, různých sportovních aktivitách v průběhu roku nebo 
náladovosti počasí.
Žáci si tak mohli vyzkoušet různé hudebně-pohybové 
hrátky za živého hudebního doprovodu. Všichni se velmi 
aktivně zapojili a akci si náramně užili.

Mgr. Radoslav Hanel

 EKOLOGICKO-CHOVATELSKÝ PROGRAM V ZŠ 

Ve čtvrtek 14. listopadu k nám do základní školy přijel pan 
Jaromír Vachutka s ukázkou drobného a exotického ptac-
tva. Do programu akce byla zahrnuta interaktivní před-
náška o chovu a správné péči o domácí mazlíčky, ukázky 
živého krmení a seznámení se všemi vystavenými ptáky. 
Žáci měli možnost si některé ptáčky 
nejen pohladit, ale i vzít na rame-
no, nakrmit je, jakož i splnit s nimi 
několik soutěžních úkolů. Dozvěděli 
jsme se tak, kde a jak žijí papoušci 
i jiní exotičtí ptáci, seznámili jsme se 
s jejich fascinujícím světem, ale i je-
jich místem v ekosystému. Třešnič-

kou na pomyslném 
dortu bylo pak pou-
štění jednotlivých 
ptáků k letu. 

Mgr. Radoslav Hanel
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MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA

Dne 4. 12. 2024 se v kulturním domě ve spolupráci KRPŠ 
a ZŠ a MŠ Jezernice konala Mikulášská besídka. Děti ze 
základní školy a mateřské školy si připravily různá vystou-
pení. Tančily, zpívaly a hrály divadlo. Všem se vystoupení 
moc líbilo. Odměnou jim byl nejen velký potlesk publika, 

ale také příchod Mikuláše, který jim rozdal dárky. Sou-
částí besídky byl i vánoční jarmark, kde si mohli všichni 
přítomní zakoupit hezké výrobky jak dětí, tak i dalších 
účastníků. 

Mgr. Ulrika Jesika Greisslerová

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMEČKU

Dne 11. 12. 2024 se konalo před kulturním domem roz-
svěcení vánočního stromečku. Děti ze základní školy a ma-
teřské školy si připravily pěvecké vystoupení s koledami 
a vánočními písněmi. Kdo chtěl, tak se ke zpěvu dětí rád 
přidal. Po něm byl pak rozsvícen zatím malý, ale i tak krás-
ný vánoční stromeček. Děti se potom přidaly ke svým rodi-
čům a společně si mohly dát malé občerstvení, popovídat 
si. Všem se tento večer moc líbil.

Mgr. Ulrika Jesika Greisslerová

POHÁDKOVÉ HITY Z TELEVIZE VĚŽ
Dne 20. 11. 2024 jsme se s dětmi z MŠ a ZŠ Jezernice vydali 
do kina Hvězda v Přerově na divadelní představení Pohád-
kové hity z televize Věž. Jednalo se o poutavé představení 
plné živě zpívaných písniček, které nás zaujaly svou neob-
vyklou zápletkou. Představením nás provázely hity z pohá-
dek o včelích medvídcích, z pohádky o kocourku Modro-
očkovi, písničky Zdeňka Svěráka, Jaroslava Uhlíře a Petra 
Skoumala, ale i zahraniční hity od skupin Abba a Blondie, 
které opatřil českými texty herec, zpěvák, textař a podivín, 
který si říká „AŤiBuBu“. Představení bylo originální, živé 
a veselé a moc se nám líbilo. 

Mgr. Dana Sládečková
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POSEZENÍ KE 100. VÝROČÍ SOKOLA JEZERNICE
V pátek 22. 11. 2024 se v přísálí Domu kultury a sportu 
konalo přátelské posezení ke 100. výročí existence organi-
zovaného sportu v Jezernici, které bylo zakončeno večerní 
diskotékou. Programem setkání bylo připomenout si na pro-
mítacím plátně a panelech s fotografiemi a dobovými oděvy 
a sportovními pomůckami sportovní akce občanů Jezernice 
téměř před půl stoletím. Sešlo se hodně zájemců v příjemné 
večerní atmosféře a s dobrým občerstvením. Byla zde promí-
tána videa z akcí před 40–50 lety jako výstavba betonového 
hřiště, výlety do hor, nácvik spartakiády apod. O přestávce 

předvedla na hlavním sále chlapecká přípravka fotbalu malý 
zápas. Ve druhé části večera byly promítány fotky z někte-
rých sportovních nebo kulturních akcí za posledních 20 let. 
Reakce mnohých lidí na tato dávná videa a fotky byly zá-
bavné. Podle množství lidí, kteří přišli tuto akci zhlédnout, je 
zřejmé, že sportovní akce vždy byly a jsou neodmyslitelnou 
součástí života v obci. Za poskytnutá videa děkujeme hlavně 
panu Václavu Kellnerovi, Daně Hrbáčkové a Václavu Pacákovi 
a za poskytnuté fotografie dalším občanům.

Za TJ Sokol Jezernice Milan Šelle

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ PŮSOBÍ V OBCI JIŽ 130 LET 

Sbor dobrovolných hasičů patří k nejstarším sborům 
v okrese. Byl založen 26. 12. 1894. Na valné hromadě byli 
zvoleni tito funkcionáři sboru:
• velitel, František Hradil, č. 15
• podvelitel, František Vašinka, č. 52
• náčelník 1. oddílu, Josef Brázda, č. 13
• podnáčelník, František Suchánek, č. 36
• náčelník 2. oddílu, Antonín Maloch, č. 47
• podnáčelník, Antonín Zapletal, č. 76
• četař, Alois Balhar, č. 158

Obec na pořízení nářadí věnovala částku 600 zl. V roce 
1894 byla zakoupena dvouproudní, čtyřkolová stříkačka za 
1.050 Kč. K tomu bylo zakoupeno 100 m hadic, 2 fakule, 
látka na pracovní obleky pro 27 mužů a 27 přilbic, 25 se-
ker a 2 kordy pro velitele. Následně bylo přikoupeno 80 m 
hadic. Obec určila, kdo má v případě požáru se stříkačkou 
jet do Lipníka, Loučky, Slavíče a Podhoří. Řidič stříkačky 
obdržel od každé jízdy 1 zl.
V roce 1901 si hasiči podali žádost o „dotaci“ „Jeho Apo-
štolskému nejjasnějšímu Císaři a Králi Františku Josefo-
vi I. do Vídně“. „Správa dobrovolných hasičů v Jezernici 
prosí nejponíženěji o milostivou podporu na zakoupení 
nejnutnějšího hasičského nářadí“. Žádost jménem hasičů 
podepsali František Suchánek – t. č. jednatel, František 
Pospíšil – velitel a Josef Brázda – podvelitel. Odpověď při-
šla 22. 6. 1901: „Této žádosti vyhovět nelze“ (kopie celého 
dopisu i odpovědi je uložena).

Sbor konal pravidelný výcvik nejdříve v domě u Bártí-
ků, později u Ant. Kostky č. 40. Hasiči se velmi aktivně 
podíleli na kulturním životě obce. Organizovali spolu 
s  čtenářským kroužkem ochotnické divadlo, pořádali 
výlety, spojené zpravidla s hasičským cvičením a taneční 
zábavou.
Hasičský sbor měl původně zbrojnici v obecním domku, 
kde byla uložena stříkačka. Na valné hromadě 2. 2. 1912 
bylo usneseno postavit zbrojnici novou. Stavba byla za-
hájena ještě téhož roku a stála celkem 3.382 korun a 50 
haléřů.
Červený kohout byl v Jezernici častým hostem. V pamětní 
knize se dočteme o požáru z 23. 4. 1850, který zničil v obci 
čísla 19–26. V roce 1851 vyhořely v obci stodoly u čísla 
50–57, roku 1853 vyhořela čísla 40–46, roku 1854 čísla 
52–57 a o deset let později tytéž stodoly.
Pro zajímavost uvádím, že od roku 1894, kdy vznikl v obci 
Sbor dobrovolných hasičů, až do roku 1919 zasahoval tento 
sbor při 42 požárech, ovšem i v sousedních obcích.
Hasičský sbor se postupně obměňoval, starší odcházeli 
a přicházeli mladí. Asi v roce 1956 měl sbor družstvo mla-
dých hasičů. Naším velitelem byl Pavel Hejtman č. 173. 
Jako uniformu jsme měli tmavě modrou teplákovou sou-
pravu a na hlavě rádiovku. V této době bylo velmi aktivní 
družstvo žen, které se pravidelně účastnilo všech soutěží 
(a bylo úspěšné, stejně jako družstvo mladých hasičů). Ve-
litelkou družstva byla paní Marie Richterová (Kellnerová) 
č. 57.
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Neměli bychom zapomenout na velitele hasičů, jako byli 
např. Brázda Josef č. 13, Brázda Antonín č. 13, Janča An-
tonín č. 170, Popp Jožka č. 49, Suchánek Stanislav č. 139, 
Zbořil Ladislav č. 39.
Asi v letech 1985/6 byla vybudována z hospodářské části 
(býčince) domu č. 161 hasičská zbrojnice, která v roce 2005 
prošla rekonstrukcí.
Hasiči zasahují nejen u požárů (těch bylo v letech 2006–
2022 celkem 12), ale také při živelných pohromách nejen 
u nás, ale také v jiných regionech. Takto například pomá-
hali při ničivém tornádu, které se prohnalo na jižní Moravě 
v roce 2021. Stejně tak reagovali na výzvu o pomoc obcím 
na Jesenicku, které zasáhla ničivá povodeň v roce 2024.

Práce s mládeží
Práci s mládeží věnují naši hasiči velkou pozornost. Za-
čalo to již v roce 2012, kdy se uskutečnilo první táboření 
s hasiči u Bečvy. Akce se koná vždy v červenci. Vloni to 
bylo 25.–28. 7. 2024. Celkem se zúčastnilo kolem 40 
táborníků.

V roce 2017 byla snaha o vytvoření kroužku MLADÝ HASIČ. 
Po prvotním nadšení však aktivita mladých i vedoucích 
opadla. Co se nepodařilo v roce 2017, to se díky trvalé 
a  soustavné práci s mladými podařilo Zd. Panákovi, kdy 
v roce 2022 vzniklo družstvo Mladých hasičů, již je oficiální 
družstvo a jsou vyřízeny formality.
Blahopřejeme a děkujeme!

Antonín Jemelka

VÝROČNÍ SCHŮZE SDH JEZERNICE
18. 1. proběhla tradiční výroční schůze hasičů. Starosta sbo-
ru přednesl, co se událo v roce minulém, a představil plány 
do budoucna. Velitel jednotky shrnul zásahy, kterých v roce 
2024 i díky povodním bylo nadprůměrné množství. Zhod-
notili jsme činnost jednotky a aktuální obsazení jednotky. 
Pokladník přednesl zprávu o hospodaření. Hlavním výstu-

pem schůze je nutnost proškolit jednotku a poslat členy do 
odborných kurzů. Dalším cílem je držet mládež, jak jen to 
jde, protože bez mládeže není budoucnost. Naplánovali jsme 
termíny vodění medvěda, táboření s hasiči a 31. 5. bychom 
chtěli uspořádat kulturní odpoledne s kácením májky.

Z.P.
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ADVENT V MUZEU
Muzeum obce Jezernice připravilo na adventní dobu od 
1. 12. 2024 – 26. 12. 1924 výstavu s názvem „Co naše ba-
bičky uměly a co my jsme již zapomněli“.
Celá výstava byla rozdělena do tří sekcí. V první sekci jste si 
mohli prohlédnout polévkové a kávové soupravy, na kte-
rých naše babičky servírovaly sváteční oběd. Rok výroby 
těchto souprav odhadujeme na třicátá léta minulého sto-
letí. Celý rok byly tyto soupravy uloženy v komodě ve svá-
teční „izbě“, kde se běžně nechodilo. Na velké svátky, když 

se sešla celá rodina, a to byly Velikonoce, hody a 2. svátek 
vánoční, babička svátečně prostřela stůl vyšívaným ubru-
sem a servírovala to nejlepší, co měla. Samozřejmostí bylo, 
že na HODY to byla dobře vykrmená husa. Po hodování se 
nádobí opět uložilo do „komody“ v izbě. A tam čekalo na 
další významný svátek.
Druhá sekce byla věnována výšivkám – ložní povlečení, 
ubrusy a „kuchařky“, které byly pověšeny v každé domácnosti 
v kuchyni. Každá mladá dívka samozřejmě počítala s tím, že 

VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Na první adventní neděli dne 1. 12. 2024 proběhla v DKS 
již tradiční vánoční výstava, kterou uspořádala místní or-
ganizace ČČK.
Návštěvníky přivítal vyzdobený sál v atmosféře blížících 
se vánočních svátků. Krásně ozdobené vánoční stromečky 
v retro stylu, které si mnozí pamatují z dob svého dětství 
a mládí. Barevné řetězy, slaměné ozdoby, sušená jablíčka, 
švestky, šišky, střechýly, perníčky, háčkované ozdoby, ko-
rálky, baňky a mnoho světýlek.
Pódium ozdobila řada dřevěných stromečků, které si děti 
a jejich rodiče pěkně ozdobili a po výstavě odnesli domů. 
Krásná inspirace pro nás všechny. Velký dík patří panu  
Vl. Raškovi, který je vyrobil.
Návštěvníci mohli obdivovat také vánoční aranže, ozdoby, 
adventní věnce, výrobky z korálků, svíčky, hračky a mnoho 
dalších zajímavých výrobků, které bylo možno si zakoupit.
Pozornost návštěvníků patřila také paní učitelce Bronislavě 
Hradilové s ukázkou pletení zvonečků z pedigu.
Nechyběla tradiční dílnička pro děti pod vedením paní 
Marie Raškové.
Nesmíme zapomenout na ochutnávku likérů, vyrobených 
ze známých i exotických ingrediencí.

Pro děti byl připraven dětský punč a pro dospělé svařák, 
káva a zákusky pro příjemně strávené nedělní odpoledne.
Součástí výstavy byl stůl s vánočním pečivem. Vánočky, 
štoly, cukroví, biskupské chlebíčky neodmyslitelně k Váno-
cům patří. A ta vůně vanilky, skořice, ořechů a másla.
Slavnostní atmosféra byla podtržena i hudbou, linoucí se 
sálem. Výstava se moc líbila.
Děkujeme všem vystavujícím a všem, kteří se podíleli na 
organizaci, zejména pak paní Marii Raškové, která věno-
vala přípravě výstavy mnoho času. Děkujeme za návštěvu.

Za výbor ČČK, Helena Jemelková
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se vdá, a proto musela mít vyšitou tzv. výbavu. Na stole pod 
servírovací soupravou jsme měli ubrus s monogramem J/M, tj. 
Josefa Michalová. Tento ubrus je starý cca 100 let. Návštěvníci 
mi to nechtěli uvěřit, když viděli jasně červené barvy výšivky, 
plátno, které nebylo děravé nebo potrhané. Proto jsem pátral 
a našel jsem rodný list Josefy Michalové, provdané Jemelíko-
vé, narozené v roce 1894. A stejně tak vystavené kuchařky byly 
asi stejně staré jako ubrusy a vyšité ložní prádlo a zasluhovaly 
obdiv kvalitou bavlnek, kterými se vyšívalo, a kvalitou plátna.
Třetí sekce byla věnovaná kuchařkám, které obsahovaly 
celou řadu receptů na různé cukroví, byly psány do sešitů, 
které se předávaly z generace na generaci a podle kterých 
je možno vařit a péct ještě dnes.
Samozřejmě jsme nezapomněli ani na děti, které již při 
vstupu do muzea přivítal čert s metlou, další čerti byli 
v posteli, malí čertíci měli misku s bonbóny a v rohu míst-
nosti hráli tři čerti pekelný mariáš.

Výstava byla otevřena 1., 2. a 3. adventní neděli vždy od 
13–17 hodin a také ve středu, kdy byl slavnostně rozsvícen 
vánoční strom.
Návštěvnost byla dobrá. Sice bylo více přespolních než 
domácích, ale to nevadí. Zvláště nás těší návštěva kolegů 
z Veselíčka a z Prosenic.

AJ

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA PLNÁ ZÁBAVY A VÁNOČNÍ ATMOSFÉRY

Každoročně se na začátku prosince setkáváme v Domě kul-
tury a sportu Jezernice u příležitosti mikulášské besídky, 
která přilákala spoustu dětí, rodičů i prarodičů. Program 
připravený dětmi z mateřské i základní školy pod bedli-
vým vedením pedagogického sboru nabídl pestrou škálu 
vystoupení a všem přítomným navodil tu pravou předvá-
noční náladu.
Celý podvečer odstartovaly děti z mateřské školy, které se 
představily s moderními básničkami a tanečky na téma 
čerti, peklo a oheň. Jejich vystoupení bylo plné energie, 

radosti a nápaditých kostýmů, které sklidily obrovský 
potlesk publika. Následovalo hudební vystoupení žáků 1. 
až 3. třídy základní školy. Za doprovodu kytary zazpívali 
několik moderních vánočních písní, které rozněžnily srdce 
všech přítomných. Děti svým zpěvem a ladným přednesem 
dokázaly vykouzlit atmosféru blížících se Vánoc.
Závěr programu patřil starším žákům 4. a 5. třídy, kteří při-
pravili divadelní zpracování známé pohádky Mrazík. Jejich 
podání bylo plné humoru, krásných kostýmů a nadšení. 
Každá replika i scéna byly pečlivě promyšlené a publikum 
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se bavilo od začátku až do konce. Celý večer byl zakončen 
příchodem Mikuláše, anděla a čerta, kteří dětem rozdali 
balíčky plné dobrot. Atmosféra besídky byla skvělá a každý 
si domů odnesl nejen dárek, ale i spoustu krásných zážitků. 
Nakonec jsme si mohli zakoupit krásné vánoční výrobky 

na jarmarku, který byl rovněž součástí celého programu. 
Děkujeme všem dětem, učitelům i rodičům, kteří se na 
přípravě této akce podíleli. Těšíme se na další společné 
setkání v roce 2025.

Mgr. Kateřina Hejtmanová, KRPŠ
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ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY
Den, kdy celé Česko zpívá koledy, připadl na 11. 12. Už po-
druhé jsme se sešli před DKS, abychom společně navodili 
vánoční atmosféru. Děti rozsvítily básničkou vánoční strome-
ček a přednesly pár nacvičených písní. Potom jsme společně 
zpívali koledy. Na pódiu vystoupila kapela složená z místních 
nebo přespolních muzikantů, říkající si LAKAPELA. K ochut-
nání byly různé pochutiny, bonbóny, koláčky, klobásky 

a nemohl chybět ani nešizený punč pro děti i dospělé. Jako 
zpestření jsme předem požádali občany o zapůjčení zvonků, 
zvonů a rolniček všeho druhu a na akci jsme je vystavili. Bylo 
jich něco málo přes sto. Na ty kovové si účastníci mohli zazvo-
nit, což dodalo ještě vánočnější atmosféru. Všem zapůjčite-
lům děkujeme. A také děkujeme milé obsluze ve stáncích…

Z.P.

SILVESTR
Jak bylo dříve avizováno, s ohledem na životní prostředí 
i s ohledem na rozpočet obce konáme obecní ohňostroj 
jednou za dva roky. A loňský Silvestr byl právě ten. Po 
přípitku ve 21:00 za doprovodu písně The Show Must Go 
On od kapely QUEEN byl ohňostroj odpálen. Zájemci dále 
mohli strávit zbytek silvestra v kulturním domě, kde se 
o program starali místní hospodští. 

Z.P.

CANTABILE
Letos jsme se rozhodli udělat malou změnu a místo 
vánočního koncertu v kostele jsme uspořádali koncert 
5. ledna, na den, kdy v obci probíhala tříkrálová sbír-
ka. Výtěžek z dobrovolného vstupného jsme věnovali 
ve prospěch právě tříkrálové sbírky jako poděkování za 
umožnění využití kostelních prostor. Letos naše pozvání 
přijal pěvecký sbor Cantabile Hranice pod vedením paní 
Láskové. Sborový i sólový zpěv nadchnul publikum. Byl 
to opravdový zážitek. 

Z.P.
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„JÍZDA TRAKTORŮ PRO DOMINIKA“ PŘINESLA RADOST I POMOC**  
V pátek 20. prosince 2024 se naše obec rozzářila nejen vá-
nočními světly, ale také srdci plnými solidarity. Konala se 
totiž charitativní akce „Jízda traktorů pro Dominika“, která 
měla za cíl podpořit Dominika a jeho rodinu.
Touto akcí jsme chtěli veřejnosti ukázat, že zemědělci umí 
nejen stávkovat, ale v tomto vánočním čase přinést radost 
malým i velkým. Tím hlavním cílem však bylo podpořit 
Dominika.
Jedinečná akce přilákala, k našemu překvapení, spoustu 
nadšenců a příznivců traktorů, kteří se sjeli z blízkého i da-
lekého okolí. Traktory všech velikostí a typů vyjížděly z obce 
Loučka přes Lipník nad Bečvou až do naší obce v průvodu, 
který vyvolal úsměvy na tvářích dětí i dospělých.
Na návštěvníky čekala v areálu Agrochovu nejen kolona 
osvětlených traktorů, ale také stánky s občerstvením. 
Během akce si děti užily spoustu zábavy – mohly se svézt 
traktorem, navštívit kravičky a poslechnout si povídání 
o  zemědělství, kde také obdržely různé dárečky. Velcí 
i malí návštěvníci se mohli vyfotit v kabinách osvětlených 
traktorů nebo na saních se Santou Clausem, který na akci 
nechyběl.
Celá akce probíhala v neuvěřitelně srdečné vánoční atmo-
sféře. Díky vaší štědrosti se podařilo vybrat neuvěřitelnou 

částku 98 000 Kč a i s naším příspěvkem jsme nakonec 
předali částku 150 000 Kč. Každý příspěvek, ať už finanční, 
nebo materiální, byl důkazem toho, že naše obec dokáže 
být skutečnou rodinou, která si navzájem pomáhá.
Chtěli bychom ze srdce poděkovat všem, kteří se na or-
ganizaci akce podíleli – dobrovolníkům, řidičům traktorů 
a  samozřejmě všem návštěvníkům, kteří přišli podpořit 
tuto krásnou myšlenku. Zejména bych chtěla poděkovat 
našim děvčatům: Kristýnce Richterové a Martě Hašové za 
jako vždy perfektní obsluhu a výrobky, dále Magdě Školu-
díkové za super perníčky a naší hlavní koordinátorce Janě 
Suchánkové prostě za vše.
Věříme, že tato akce nebyla jen o pomoci. V době, kdy ze 
všech stran slyšíme o rozdělené společnosti, nám tato 
akce ukázala, že když jde o dobrou věc, tak se dokážeme 
všichni spojit a společně vytvořit něco hezkého. Můžeme 
prozradit, že už teď plánujeme další ročník a chystáme se 
oslovit okolní zemědělce, aby se k nám přidali. Tak snad se 
na konci roku opět setkáme v tak hojném počtu. 
Přejeme vám všem v roce 2025 hlavně zdraví, štěstí a mno-
ho společných chvil plných radosti.

S vděčností za společnost Agrochov Jezernice s.r.o.  
Ivana Kubešová
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TŘI KRÁLOVÉ: NÁPIS K+M+B 2025 NA DVEŘÍCH NEZNAČÍ JMÉNA KRÁLŮ  
A ZNAMÉNKO PLUS V NĚM NENAJDETE

Na Tři krále se na dveřích domů objevují nápisy 
K+M+B. Co přesně znamenají?
Každý rok 6. ledna, na svátek Zjevení Páně neboli Tří králů, 
se na dveřích domů objevuje nápis K+M+B. Tento staro-
bylý zvyk má své kořeny v křesťanské tradici a přináší do 
domácností požehnání na celý rok. Přesto existuje mnoho 
nedorozumění ohledně toho, co tento nápis znamená.

Nejsou to jména králů
Běžně se traduje, že KMB odkazuje na jména mudrců (ně-
kdy označovaných jako králové) z východu – Kašpar, Meli-
char a Baltazar. Tyto postavy se v Bibli objevují ve spojitosti 
s příchodem do Betléma, kdy přinesly dary Ježíši Kristu – 
zlato, kadidlo a myrhu. Tato interpretace je populární, ale 
není jediná ani původní.
Podle latinské křesťanské tradice totiž K/C+M+B zna-
menají „Christus mansionem benedicat“, což v překladu 
znamená „Kristus požehnej tomuto domu.“ Nápis pak není 
jen připomínkou Tří králů, ale především modlitbou za po-
žehnání a ochranu domu a jeho obyvatel.

Nápis není o „pluskách“
Další častý omyl se týká znaků „+“. Ty nejsou matematickými 
znaménky (tedy nefungují místo spojky a), ale představují 

kříže – symbol křesťanské víry. Kříže tedy symbolizují Kristo-
vu přítomnost a ochranu a rok, pro který tato ochrana platí. 
Tři křížky v nápisu symbolizují požehnání a často jsou vní-
mány jako odkaz na Nejsvětější Trojici: Boha Otce, Syna 
a Ducha svatého. Z tohoto důvodu se tradičně píší tři křížky 
(tedy i křížek před rokem). Tento význam odpovídá křesťan-
ské symbolice a hlubokému duchovnímu rozměru tradice.

Křídou svěcenou vodou
Nápis se tradičně píše svěcenou křídou, kterou si přinášejí 
koledníci během koledování. Na tuto tradici v současné 
době navazuje tzv. tříkrálová sbírka. Tento dobročinný 
projekt organizuje Charita České republiky a jeho cílem je 
podpora potřebných lidí, například seniorů, rodin v nouzi 
či nemocných. Koledníci také přinášejí požehnání domům, 
které navštíví. V současné době je sbírka i online.

Tradice s hlubokým významem
Nápis K+M+B+2025 není jen dekorací ani vzpomínkou 
na biblické mudrce. Vyjadřuje přání pokoje, ochrany a Bo-
žího požehnání v domově.
Přestože je jeho význam někdy zjednodušován, jeho hlubší 
symbolika a duchovní poselství zůstávají stále aktuální.

Antonín Jemelka

TŘÍKRÁLOVÉ KOLEDOVÁNÍ    
Po vánočních hodech bychom měli myslet i na lidi, 
kteří potřebují z důvodu finančních nebo zdravotních 
naši pomoc. Už 25 let probíhá Tříkrálová sbírka Chari-
ty pro potřebné. I naše obec se připojuje k této sbír-
ce. Jsme rádi, že nám při koledování pomáhají naše 

děti a mládež. V letošním roce nás bylo 21 koledníků. 
Podařilo se do kasiček pro Charitu vybrat 32 176 Kč. 
Na potřeby a údržbu kostela 9 000 Kč. Všem moc dě-
kujeme.  

Za farní radu Zemánková Marie
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POHÁDKOVÝ KARNEVAL S KLAUNEM HOPSALÍNEM
V sobotu 8. února se Dům kultury a sportu Jezernice 
proměnil v kouzelné pohádkové království plné prin-
cezen, rytířů, víl a dalších pohádkových bytostí nebo 
oblíbených postav jako třeba Wednesday, Sonic, Spider-
man. Klub rodičů a přátel školy ve spolupráci se ZŠ a MŠ 
připravil pro děti i rodiče nezapomenutelný Pohádkový 
karneval.
Hlavním hostem letošního karnevalu byl oblíbený klaun 
Hopsalín, který svým humorem a energií rozproudil skvě-
lou atmosféru. Děti se bavily nejen při tanečních soutěžích 
a hrách, ale také při společném zpívání a veselých scén-
kách, které klaun připravil. Nechyběly ani oblíbené ba-

lónkové kreace a společné focení s tímto veselým hostem.
Během odpoledne si děti mohly zasoutěžit v různých 
hrách, zatančit na oblíbené dětské hity a pochutnat si na 
sladkých dobrotách, které pro ně připravili rodiče. Na závěr 
nechyběla bohatá tombola s krásnými cenami.
Velké poděkování patří všem organizátorům, kteří se na 
přípravě akce podíleli, a také sponzorům, díky nimž jsme 
mohli dětem dopřát tak krásné odpoledne. Děkujeme také 
všem malým i velkým účastníkům za jejich úžasné masky 
a skvělou náladu.

Mgr. Kateřina Hejtmanová,  
Klub rodičů a přátel školy Jezernice
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23. OBECNÍ PLES
V sobotu večer 15. 2. 2025 se v Domě kultury a sportu ko-
nal tradiční již 23. obecní ples. A že bylo o co stát! Skvělá 
atmosféra, bohatá tombola a parket plný tancechtivých 
hostů udělaly z letošního ročníku opravdu povedenou akci.
K tanci a poslechu hrála kapela Esmeralda, která se posta-
rala o to, že se nikdo nenudil. Repertoár byl pestrý – od 
klasických plesových melodií až po modernější hity. Během 
večera se hosté mohli těšit na několik úžasných vystoupení. 
Děti ze ZUŠ Hranice předvedly krásné taneční číslo, které 
sklidilo velký potlesk. Na programu bylo také žonglérské 
vystoupení, které uchvátilo svou precizností, originalitou 
i vtipem. O závěr se postaralo pole dance vystoupení, které 
svými akrobatickými prvky nadchlo všechny přítomné.

Nechyběla ani bohatá tombola, která přinesla spoustu ra-
dosti a překvapení. Hlavní cena – iPhone – vzbudila velký 
zájem. Ale i ti, kdo nevyhráli, odcházeli s úsměvem. Velké 
poděkování patří všem sponzorům, kteří přispěli hodnot-
nými cenami a podpořili tak tuto krásnou tradici. O občer-
stvení se postaral tým šikovné obsluhy.
Celý večer se nesl ve znamení dobré nálady a sousedského 
setkávání. Opět se potvrdilo, že obecní ples není jen o tan-
ci, ale hlavně o příjemném setkání lidí, kteří se rádi baví. 
Už teď se těšíme na příští rok – snad bude stejně povedený 
jako ten letošní!

Hradilová Bronislava, místostarostka
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VODĚNÍ MEDVĚDA
Poslední neděle před postní dobou byla v naší obci ve zna-
mení průvodu masek. Vodění medvěda tradičně odstartovalo 
v 8:00 na Familiích. Letos se sešlo opravdu velké množství nej-
různějších masek. Od Červené karkulky, víly Amálky, indiánky 
až po vězně a teroristy. Doprovázelo nás spoustu omladiny, 
což je super zpráva pro další ročníky. Barevná hudba z Podhoří 
opět nezklamala a za to moc děkujeme. Celodenní hraní musí 
být fakt dřina. Letošní ročník jsme řešili výpadek zasloužilého 
medvěda Jardy Nováka, kterého se tentokrát nepodařilo pro-
budit ze zimního spánku. Svou kůži propůjčil Rosťovi Lukášovi 
a ten se náramně osvědčil. Odtančil celou vesnici. Rosťo, dě-
kujeme. A také děkujeme vám sousedům za všechny dobroty 
a příspěvky. Letos jste byli opět neuvěřitelně štědří. 

Z.P.
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ŠIBŘINKY VE STYLU GREAT GATSBY
V sobotu 1. března 2025 se kulturní sál proměnil v luxusní 
prostředí z dob divokých večírků ve stylu Velkého Gatsby-
ho. Už od 20:00 přicházeli první návštěvníci v úžasných do-
bových kostýmech, které dokonale vystihovaly atmosféru 
20. let minulého století.
Slavnostní zahájení proběhlo ve 20:30 a hned na úvod 
večera zaujala slečna Tia z taneční skupiny The Styx svým 
působivým vystoupením, které skvěle ladilo s tématem 
večera. Hosté se poté mohli těšit na bohatý hudební pro-
gram, jehož vrcholem byla soutěž o tři nejlepší masky, 
v níž porota ocenila ty nejkreativnější a nejautentičtější 
kostýmy.
O skvělou hudební atmosféru se po celý večer starala ka-
pela MultiSins, která hosty bavila až do brzkých ranních 
hodin. Kromě tance a zábavy se všichni těšili na losování 
hlavní tomboly, kde bylo připraveno deset lákavých cen. 
Hlavní výhrou letošních šibřinek byla televize. Večírek ve 
stylu Velkého Gatsbyho se nesl v duchu elegance, radosti 
a skvělé atmosféry, která určitě zůstane v paměti všech 

účastníků. Občerstvení nám opět připravili myslivci, po-
chutnali jsme si skvěle.
Děkujeme všem organizátorům, sponzorům i návštěvní-
kům za to, že společně vytvořili nezapomenutelný večer. 
Už teď se těšíme na příští ročník!

Mgr. Kateřina Hejtmanová, 
Klub rodičů a přátel školy Jezernice

 23. 3. Vítání občánků – DKS  
 4. 4. Setkání seniorů – DKS
 5. 4. Volejbalový turnaj – DKS
 9. 4. Projednání optické sítě v Jezernici – DKS
 19. 4. Turnaj ve stolním tenise – DKS
 31. 5.  Kulturní odpoledne s kácením máje –  
      –  sportovní areál
 7. 6. Nohejbalový turnaj – sportovní areál
 14. 6. Dětský den – sportovní areál
 8.–1. 8. RC modely – sportovní areál
 30. 8. Ukončení prázdnin – sportovní areál

PŘIPRAVOVANÉ AKCE ROKU 2025 
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VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ
V Domě kultury a sportu se konal 30. 11. 2024 již tradiční 
vánoční turnaj ve volejbale. Opět se sešlo mnoho výbor-
ných hráčů. Turnaj byl losovaný a vyrovnaný ve hře od 
začátku až do konce. Hry se účastnilo celkem 6 smíšených 
týmů, a tak o výborné výkony nebyla nouze. Na první příč-
ku překvapivě dosáhli: Sotolářová T., Šedrlová Z., Sládek J. 
a Novák M. 
Oddíl volejbalu děkuje obci Jezernice a dalším sponzorům 
za cenné dary a podporu.

Novák Martin

LEDOVÁ PLOCHA
Zima přece jen na pár dní vystrčila růžky a už se zdálo, že 
si i zabruslíme. Po celonočním stříkání a nanášení vody 
na plochu bylo kluziště na světě. Bohužel pak jarní slunce 
ukázalo svou sílu, opřelo se do tmavého podkladu a bylo 
po radosti. Ale i tak se patří poděkovat všem, kdo se po-
kusili udělat dětem radost – Rosťa Lukáš, David Šimeček, 
Laďa Pacák, Ondra Panák, Milan Šelle, pan Vika. 
Díky moc. 

 Z.P.
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TURNAJ VE STOLNÍM TENISE SOKOL CUP 2024
Dne 7. 12. 2024 se konal turnaj ve stolním tenise SOKOL 
CUP 2024.
Turnaje se zúčastnilo 47 soutěžících, z toho 6 dětí do 15 
let, 4 neregistrované ženy, 28 neregistrovaných mužů 
a 8 registrovaných mužů. Malou účast registrovaných 
mužů zapříčinilo, že se hrály soutěžní zápasy kraje a di-
vize. Náhradou za to byla velká účast neregistrovaných 
mužů. Někteří přijeli až od Prostějova a moc se jim turnaj 

líbil. Přijely také děti z dětského domova z Lipníku nad 
Bečvou. Jediné, co mi chybí, jsou sportovci z naší obce, 
a to zejména muži. Chodí si zahrát tak 3 nebo 4 na celý 
turnaj.
Občerstvení bylo dobře připravené. Každý si pochutnal na 
guláši od paní Pompové, za který jí moc děkuji.
Poděkování patří taky rozhodčím, sponzorům a všem, kdo 
se na uspořádání turnaje podíleli.

KONEČNÉ VÝSLEDKY TURNAJE:
Děti do 15 let: 1. Pompa Adam  2. Mižigar Adrian 3. Matějíček Lukáš
Neregistrované ženy: 1. Palková Barbora 2. Gazdová Eva 3. Navrátilová Andrea
Neregistrovaní muži: 1. Orlíček Jiří 2. Otáhal Milan 3. Zenáhla Petr
Registrovaní muži: 1. Hudeček Michal 2. Malec Jan 3. Andrš Jakub

Ceny se rozdaly ke vší spokojenosti. 
Na další turnaj, který se koná 19. 4. 2025, vás zve předseda stolního tenisu M. Zapletal. 
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TJ SOKOL JEZERNICE – MUŽI
S blížící se jarní sezónou začala i příprava mužů. Trénink je 
situován do Loučky (větší multifunkční hřiště) a zároveň 
chceme pošetřit trávník hlavního hřiště. Po podzimní části 
okupujeme 6. místo v okresní soutěži MAX SERVIS. Začalo 
se 22. 2. 2025 a do začátku hlavní soutěže jsou naplánová-

na 3 přípravná utkání (Zářičí, Tučapy, Lipník), vše na hřišti 
soupeřů. O výsledcích vás budeme informovat v dalším vy-
dání Jezeráčku. Hlavní mistrovské utkání bude 13. 4. 2025 
v 10:00 hod na domácím hřišti s mužstvem Tovačova. 

Výbor TJ

Jezeráček – zpravodaj obce Jezernice, březen 2025, č. 1, periodický tisk územního samosprávného  
celku, registrováno u MK ČR pod číslem E 11328. Příspěvky do dalšího čísla posílejte do 30. 6. 2025.
Vydává: obec Jezernice, Jezernice 206, Lipník nad Bečvou 751 31, nákladem 160 ks, vydáno dne 19. 3. 2025.
Sazba, zlom a tisk: Computer Media, s.r.o.

TJ SOKOL JEZERNICE – FOTBALOVÁ PŘÍPRAVKA
Zdravíme všechny příznivce jezernické fotbalové přípravky. 
Pod vedením p. Rašky a p. Nerada se začalo s tréninkem 
přípravky už na začátku letošního roku v sále DKS. Hlavně 
se trénink zaměřil na posilovací cviky a zpracování míče. 
Začátkem března (1. 3. 2025) jsme uspořádali v Lipníku 
n/B. v hale SŠE turnaj za účasti mužstev z Dolního Újezdu, 
Pavlovic a našeho týmu. Kluci se snažili co mohli, ale vý-
sledkem byly 2 remízy a poslední místo v turnaji. Vyhrálo 
mužstvo z Dolního Újezdu a druhé byly Pavlovice. Všichni 
účastníci obdrželi medaile a občerstvení. Hlavním sponzo-
rem byla firma Wienerberger cihelna Jezernice. Děkujeme 
panu řediteli Milanu Ryšavému. I ze strany rodičů byl zá-
jem o tento turnaj, za což jim patří rovněž poděkování. Do 
zahájení jarní sezony je ještě čas, a tak věříme, že se kluci 
budou už jenom zlepšovat. Chtěli bychom touto cestou po-
prosit či požádat, zda by se nenašel někdo z rodičů, který 

by pomohl s tréninky. V tomto roce bude končit vzhledem 
k věku zdravé jádro našeho týmu. Rozběhne se akce s ná-
borem mladých fotbalistů a fotbalistek do našeho týmu. 
Pokud o někom víte, kontaktujte nás, děkujeme.

Dobroslav Vlček


